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一、問答題及翻譯題（每題20分）： 

 
（1）對於政府在經濟事務上所扮演的角色，古典自由主義（Classic Liberalism）、

現 代 自 由 主 義 （ Modern Liberalism ） 、 現 代 保 守 主 義 （ Modern 
Conservatism ）、馬克思社會主義（ Marxist Socialism ）、法西斯主義

（Fascism）各有何看法？試分別說明之。 
 
（2）假設某國的國會議員選舉係採行「比例代表制」。某選區應選名額為五席，各

政黨所得的選票分別是：A黨8,700票、B黨6,800票、C黨5,200票、D黨3,300
票。（一）若此次選舉使用與台灣相同的「最大餘數法」（Largest Remainder 
System）分配各政黨的席次，若五席全部分配完畢，則各政黨各可分得幾席？

（二）若改採與日本相同的「頓特最高平均數法」（d’Hondt Highest Average 
System），則各政黨各可分得幾席？  

 
（3）Authority in unitary states can be absurdly over-concentrated. Local government 

may not be able to install a traffic light or bus stop without permission from the 
capital. This leads citizens to ignore local affairs and produces political alienation. 
Centralization of power, however, can be an advantage in facing modern problems. 
Clear lines of authority without excess bickering among units of government can be 
useful. In unitary systems, the capital can marshal economic resources and 
coordinate planning and development. 

 
 
二、名詞解釋（請將下列各專有名詞，以適當的中文翻譯，並作出簡單的解釋）

（每題10分） 
 
（4）Mercantilism 
 
（5）Libertarianism 
 
（6）Duverger’s Law 
 
（7）Mixed-Member Proportional System (MMP) 
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